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ORG.0012.1.10.2024 

Protokół nr 6/24 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się 25 października 2024 r.  

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

• radni, członkowie Komisji Rewizyjnej: Janusz Matlak, Zdzisław Świerczek, Magdalena 

Wrona, Roman Wrona, 

• Pani Agnieszka Gasek, Kierownik CUW, 

• Pani Ewa Marek, Główna Księgowa CUW, 

• protokolant: Ewa Matera, starszy inspektor. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Analiza wydatków gminy w zakresie zadań oświatowych. 
3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Zdzisław Świerczek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 8.30 i stwierdził jego prawomocność.  

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było czterech członków Komisji. 

Ad 2. Analiza wydatków gminy w zakresie zadań oświatowych. 

Radny Zdzisław Świerczek powiedział, że radni otrzymali w materiałach „Informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych” (zał. do protokołu) i poprosił by na tym posiedzeniu skupić się na 
kwestiach finansowych, ponieważ drugi raz materiał ten będzie dzisiaj omawiany podczas 
posiedzenia Komisji Oświaty (…), oraz przekazał, że w informacji brakuje mu odniesienia do 
poprzednich lat (celem stwierdzenia czy koszty rosną, maleją czy utrzymują się na stałym 
poziomie). 

Pani Ewa Marek powiedziała, że: 

• koszty cały czas rosną, najbardziej jeśli chodzi o kwestie opiekuńcze, ponieważ z roku 
na rok mamy bardzo duży przyrost orzeczeń o kształceniu specjalnym (parę lat temu 
mieliśmy 2-3 nauczycieli wspomagających, teraz już 20 i tendencja jest wzrostowa), 
coraz więcej dzieci korzysta też ze świetlic, co również generuje duże koszty – wzrastają 
także wydatki na wynagrodzenia nauczycieli wynikające z podwyżek, 
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• świadczenia na kształcenie specjalne i wczesne wspomaganie to już 1/5 subwencji 
(subwencja podstawowa to 9700 rocznie, na dziecko z autyzmem maksymalnie 95000 
rocznie). 

Kierownik CUW dodała, że taka kwota dotyczy dziecka wymagającego największego wsparcia, 
w innym przypadku kwoty są niższe (np. 20, 30 tys. zł) – w 2023 r. łącznie ponad 2,2 mln zł. 

Radna Magdalena Wrona zapytała czy to są wszystko niepełnosprawności psychiczne, czy 
również fizyczne. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że fizycznych jest znacznie mniej (nie mamy w szkołach 
uczniów na wózkach). 

Radna Magdalena Wrona zapytała czy jeżeli jest orzeczenie to dziecko musi mieć nauczyciela 
wspomagającego. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że zależy to od diagnozy, w niektórych przypadkach tak. 

Pani Ewa Marek dodała, że ostateczną decyzję podejmuje rodzic – można z nim rozmawiać. 

Radny Roman Wrona zapytał czy jeden nauczyciel wspomagający jest przypisany do jednego 
ucznia. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że zależy to od orzeczenia (czasami dziecko ma dostać takie 
wsparcie tylko przez kilka godzin w tygodniu – wówczas nauczyciel może mieć pod opieką 
więcej dzieci) i dodała, że koszt zatrudnienia nauczyciela wspomagającego to ok 120 tys. zł 
rocznie, a więc znacznie więcej niż subwencja w najwyższej wysokości. 

Pani Ewa Marek dodała, że dochodzą tu jeszcze koszty godzin dodatkowych dla dziecka 
(rewalidacyjne itp.). 

Radna Magdalena Wrona zapytała czy rodzic ma wybór pomiędzy szkołą w gminie a szkołą 
specjalną. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że rodzic ma wybór  - do szkół integracyjnych dowozimy 33 
dzieci wg decyzji rodzica, maksymalnie do 30 km, część dzieci rodzice wożą sami. 

Radny Janusz Matlak zapytał czy gmina rozlicza dowozy ze szkołą. 

Pani Ewa Marek powiedziała, że rodzicom samodzielnie dowożącym dzieci przelewamy środki 
na konto na podstawie zaświadczenia ze szkoły informującego o liczbie dni w jakich dziecko 
było obecne. 

Pani Agnieszka Gasek dodała, że na dowóz organizowany przez gminę ogłaszamy przetarg. 

Pani Ewa Marek poinformowała radnych, że od przyszłego roku bardzo się zmienią zasady 
finansowania oświaty – będzie to zależeć od sytuacji finansowej gminy (gminy najbogatsze 
będą musiały finansować ją same – np. Warszawa, Łódź i 239 mniejszych gmin – my 
otrzymamy tyle samo środków co do tej pory – będzie to korygowane na podstawie dochodów 
dwa lata wstecz) – od przyszłego roku nie będziemy również posługiwać się sformułowaniem 
„subwencja” lecz „potrzeba oświatowa”. 

Radny Zdzisław Świerczek wyraził opinię, że nie należy liczyć w przyszłości na zmniejszenie 
wydatków oświatowych, raczej będzie gorzej. 
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Pani Ewa Marek przedstawiła zasady finansowania przedszkoli (kiedyś w 100% zadanie gminy, 
teraz dotacja przedszkolna w związku z ograniczeniem wysokości wpłat rodziców za godziny 
dodatkowe, według nowych zasad będziemy dostawać 7 tys. zł na dziecko). 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że w 2013 r. były 53 wskaźniki, wg których rozliczaliśmy 
subwencję, na przyszły rok zaplanowanych jest 111. 

Pani Ewa Marek powiedziała, że szukamy również pieniędzy zewnętrznych – aktualnie 
realizujemy sześć programów rządowych i cztery projekty unijne, w ramach których opłacamy 
godziny, które musiałyby w innym przypadku być pokryte ze środków gminy (z logopedą, 
psychologiem, pedagogiem), w przyszłym roku będziemy mieć cztery duże projekty unijne. 

Radny Zdzisław Świerczek zauważył, że bardzo dużo dzieci z terenu gminy uczęszcza do 
przedszkoli poza gminą (w stosunku do liczby dzieci spoza gminy w naszych przedszkolach). 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że najwięcej naszych dzieci jest w gminie Wilkowice, przy 
czym u nas nie ma więcej dzieci z innych gmin, ponieważ nie mamy miejsc (przede wszystkim 
musimy zapewnić miejsce naszym mieszkańcom). 

Radny Roman Wrona zauważył, że tendencja demograficzna tak w szkole jak i przedszkolu jest 
spadająca. 

Radny Zdzisław Świerczek zapytał czy będzie się to wiązało z potrzebą zmniejszenia stanu 
kadry. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że mamy dość dużą grupę osób, której możemy 
zaproponować przejście na emeryturę, więc nie grozi nam konieczność zwalniania nauczycieli. 

Radny Roman Wrona zapytał ile jest teraz dzieci w przedszkolu w Buczkowicach. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że 140. 

Pani Ewa Marek dodała, że przedszkole w Buczkowicach realizuje już trzeci projekt unijny i jest 
dzięki temu mocno wyposażone, jest tam również dużo zajęć dla dzieci w ramach tych  
programów (psycholog, angielski, logopeda). 

Radny Zdzisław Świerczek wyraził opinię, że nasze szkoły również prezentują bardzo wysoki 
poziom i pozytywnie odniósł się do tego, że gmina umożliwia dzieciom korzystanie z tanich 
i zdrowych obiadów dzięki utrzymywaniu stołówek. 

Radny Roman Wrona zauważył, że w szkole w Buczkowicach jest mniej dzieci w oddziałach 
przedszkolnych i zapytał czy w związku z tym nie planuje się przeniesienia tam np. 
pięciolatków. 

Pani Ewa Marek powiedziała, że rozważana jest opcja uruchomienia żłobka w przedszkolu 
w Buczkowicach – w takim wypadku miejsce w szkole dla pięciolatków może być przydatne. 

Radny Roman Wrona powiedział, że rodzic może sfinansować pobyt dziecka w żłobku ze 
świadczenia „Aktywnie w żłobku” (1500 zł). 

Pani Ewa Marek powiedziała, że w ramach tego programu można również wyposażyć żłobki, 
natomiast jeśli chodzi o koszt utrzymania to opinie odnośnie 1500 zł są różne zależnie od 
gminy/miasta oraz tego czy żłobek miałby znajdować się w osobnym budynku, czy zostać 
utworzony w już istniejącej placówce – trudno na ten moment powiedzieć jaki byłby koszt 
u nas. 
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Radny Zdzisław Świerczek zapytał czy mamy jakieś rozeznanie odnośnie zainteresowania 
żłobkiem. 

Pani Ewa Marek powiedziała, że przygotowana została ankieta  - ma spłynąć do końca listopada 
– na razie ewentualnie zostałby prawdopodobnie uruchomiony pilotażowo jeden oddział. 

Radna Magdalena Wrona powiedziała, że tym bardziej więc jest tam potrzebny parking. 

Radny Roman Wrona zapytał 2,5 letnie dziecko może już uczęszczać do przedszkola. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że 2,5 roku to dolna granica przedszkola, młodsze dzieci to 
żłobek. 

Radny Janusz Matlak zapytał kiedy przewiduje się otwarcie tego żłobka. 

Pani Ewa Marek powiedziała, że w tym momencie nie jest w stanie odpowiedzieć. 

Radna Magdalena Wrona poprosiła o przybliżenie wymogów dotyczący nauczycieli 
wspomagających. 

Pani Agnieszka Gasek przedstawiła wymagania (wyższe wykształcenie pedagogiczne, 
psychologiczne, specjalistyczne, są też studia podyplomowe w tym zakresie). 

Radna Magdalena Wrona zapytała jakie środki przeznacza się na wsparcie dzieci uzdolnionych. 

Pani Ewa Marek powiedziała, że jeżeli nie pozyska się na zajęcia środków zewnętrznych to 
jedyną możliwością jest przeznaczenie na ten cel godzin dyrektorskich. 

Radny Zdzisław Świerczek powiedział, że jest tutaj taka sama sytuacja jak w przypadku sportu – 
jeśli dziecko ma odnosić sukcesy rodzic musi zapewnić mu możliwości rozwoju. 

Radna Magdalena Wrona wyraziła opinię, że należy promować zdolnych liderów. 

Radny Zdzisław Świerczek zapytał czy Radnej chodzi o stypendia. 

Radna Magdalena Wrona zaproponowała by raz w roku zaprosić ich na sesję i dać „coś 
fajnego”. 

Radny Zdzisław Świerczek powiedział, że kiedyś było takie spotkanie i można do tego wrócić. 

Radny Roman Wrona zapytał ilu jest pracowników w CUW. 

Pani Agnieszka Gasek powiedziała, że pięć osób. 

Pani Ewa Marek, na prośbę Radnego Wrony, przedstawiła wykonane i planowane 
w najbliższym czasie remonty placówek oświatowych, oraz podkreśliła bardzo wysokie 
standardy utrzymania naszych szkół. 

Radny Roman Wrona powiedział, że szkoły i przedszkola od zawsze były dla władz gminy 
priorytetem. 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 

Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 9.40. 

Na tym protokół zakończono. 
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Protokół podpisano w dniu 15 listopada 2024 r. 

 

Radny Zdzisław Świerczek:  …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radna Magdalena Wrona: …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona   …………………………………….. 

 

 

Wójt Gminy, Pan Jerzy Kanik …………………………………….. 

 

Protokołowała: Ewa Matera  

 

 

 

 



Gmina Buczkowice 

 

 

 

 

 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 

w roku szkolnym 2023/24 

zgodnie z art.11 ust.7 ustawy – Prawo oświatowe 

(Dz. U. z 2024r. poz.737 ze zm.) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



W gminie Buczkowice w roku szkolnym 2023/24 funkcjonowały następujące przedszkola: 

a) Publiczne Przedszkole „BAJKA” z Oddziałami Integracyjnymi w Buczkowicach skupiające 

dzieci w wieku 2,5-5 lat, 

b) Publiczne Przedszkole w Rybarzowicach, gdzie funkcjonują grupy przedszkolne dzieci 2,5 

- 5-letnich - oddziały przedszkolne dzieci 5 i 6-letnich są zorganizowane również w Szkole 

Podstawowej im. B. Chrobrego w Rybarzowicach, 

c) Publiczne Przedszkole w Godziszce, które skupia dzieci w wieku 2,5 - 6 lat i znajduje się 

w budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Godziszce, 

d) Punkt Przedszkolny w Kalnej skupiający dzieci w wieku od 2,5 do 6 lat, wchodzący w skład 

Szkoły Podstawowej im. J. Kukuczki w Kalnej, 

e) W Szkole Podstawowej im. M. Kopernika w Buczkowicach działają oddziały, które skupiają 

dzieci 6-letnie. 

W roku szkolnym 2023/24 do gminnych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz do punktu przedszkolnego, uczęszczało 466 dzieci w 24 oddziałach w tym 

8 dzieci z Ukrainy.  

W roku szkolnym 2023/24 do samorządowych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych oraz punktu przedszkolnego w gminie Buczkowice uczęszczało 28 

dzieci z innych gmin. Natomiast w innych gminach do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w szkołach i punktów przedszkolnych uczęszczało 70 dzieci z terenu gminy Buczkowice  

W roku szkolnym 2023/24 z tytułu uczęszczania dzieci z gminy Buczkowice do przedszkoli 

samorządowych i niepublicznych na terenie innych gmin - gmina Buczkowice poniosła koszt 

w wysokości 378.106,91 zł, natomiast z tytułu uczęszczania dzieci z innych gmin do 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych oraz punktu przedszkolnego na terenie gminy 

Buczkowice, gmina Buczkowice otrzymała środki finansowe w wysokości 185.283,40 zł. 

W roku szkolnym 2023/24 struktura szkół nie uległa zmianie i tak w gminie funkcjonowały: 

 Szkoła Podstawowa im. M. Kopernika w Buczkowicach,  

 Szkoła Podstawowa im. B. Chrobrego w Rybarzowicach, 

 Szkoła Podstawowa im. J. Brzechwy w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Godziszce, 

 Szkoła Podstawowa im. J. Kukuczki w Kalnej. 

W Szkole Podstawowej im. J. Kukuczki w Kalnej nadal funkcjonuje Zespół Wczesnego 

Wspomagania Rozwoju Dziecka Niepełnosprawnego. Od 1 września 2022 r. Zespół 

Wczesnego Wspomagania Rozwoju Dziecka Niepełnosprawnego uruchomiono również w 

Publicznym Przedszkolu „Bajka” z Oddziałami Integracyjnymi w Buczkowicach. W roku 

szkolnym 2023/24 do obu Zespołów Wczesnego Wspomagania uczęszczało ogółem 27 dzieci.  

Do gminnych szkół w roku szkolnym 2023/24 (stan wg Systemu Informacji Oświatowej na 

dzień 30.09.2023 r.) uczęszczało 924 uczniów w 49 oddziałach w tym 21 uczniów z Ukrainy. 

Prognozy i prowadzone obserwacje demograficzne pozwalają stwierdzić, że gminne szkoły 



podstawowe zachowają obecny kształt i liczebność oddziałów. Trzeba zaznaczyć, że 

w przypadku Szkoły Podstawowej w Kalnej mamy do czynienia z położeniem placówki na 

pograniczu gmin ościennych (gmina Lipowa i gmina Łodygowice), co powoduje napływ 

uczniów spoza gminy Buczkowice. 

Stan zatrudnienia w placówkach oświatowych  

W roku szkolnym 2023/24 było zatrudnionych w gminie Buczkowice 19 nauczycieli 

współorganizujących proces kształcenia i mających pod opieką uczniów wymagających 

specjalnych metod pracy i nauki (o 9 więcej niż w roku poprzednim). 

Jednocześnie notuje się rokrocznie wzrost liczby orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego 

dla uczniów na wszystkich etapach edukacji. W roku szkolnym 2023/24 było ogółem 75 

uczniów z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego w tym 45 uczniów w szkołach 

podstawowych oraz 30 uczniów w przedszkolach. 

W gminnych szkołach i przedszkolach są zatrudnione dwie grupy pracownicze tj. nauczyciele 

i pracownicy niepedagogiczni. 

Od 1 września 2022 r. nauczyciele są zgrupowani na 3 stopniach awansu zawodowego jak niżej 

(stan na 30.09.2023 r. - System Informacji Oświatowej). 

 Nauczyciele subwencjonowani (wg etatów) 

gmina 

Buczkowice  

nauczyciele 

początkujący  

nauczyciele 

mianowani 

nauczyciele  

dyplomowani  

 122,88  23,29   20,19  79,40  

 

W gminie Buczkowice liczba nauczycieli na wszystkich stopniach awansu zawodowego w roku 

szkolnym 2023/24 wynosiła 162,58 etatu. Nauczyciele subwencjonowani to 122,88 etatów, 

natomiast nauczyciele przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach i punktu przedszkolnego 

to 39,70 etatów. 

Liczba pracowników niepedagogicznych w gminnych placówkach oświatowych. 

 Szkoła Podstawowa im. M. Kopernika w Buczkowicach: 23,17 etatu, 

 Szkoła Podstawowa im. B. Chrobrego w Rybarzowicach: 15,42 etatu, 

 Zespół Szkolno-Przedszkolny im. J. Brzechwy w Godziszce: 20,08 etatu, 

 Szkoła Podstawowa im. Jerzego Kukuczki w Kalnej: 7,75 etatów, 

 Publiczne Przedszkole „BAJKA” z Oddziałami Integracyjnymi w Buczkowicach:  

 13,25 etatu  

 Publiczne Przedszkole w Rybarzowicach: 6,50 etatu 

Razem: pracownicy niepedagogiczni w szkołach i przedszkolach to 86,17 etatu. 

W gminie Buczkowice w roku szkolnym 2023/24 w jednostkach oświatowych było 

zatrudnionych 162,58 nauczycieli, 86,17 pracowników niepedagogicznych i 5 etatów Centrum 

Usług Wspólnych w Buczkowicach. Razem to 253,75 etatów.  



 

Finansowanie gminnej oświaty - przedszkola i szkoły 

Wydatki oświaty samorządowej możemy podzielić na dwa typy w zależności od źródła 

finansowania placówek.  

Prowadzenie i utrzymanie przedszkoli samorządowych należy do ustawowych zadań własnych 

gminy, z tym że gminy otrzymują tzw. dotację przedszkolną, będącą rekompensatą za 

ustawowe ograniczenie opłat pobieranych przez gminę od rodziców do 1 złotego za każdą 

dodatkową godzinę ponad 5-godzinne bezpłatne minimum programowe. Z tego tytułu w roku 

2023 gmina Buczkowice otrzymała dotację tzw. przedszkolną w kwocie 560.965,00 zł. 

 Publiczne Przedszkole „Bajka”  

 z Oddziałami Integracyjnymi w Buczkowicach    233.065,00 

 Publiczne Przedszkole w Rybarzowicach    106.085,00 

 Publiczne Przedszkole w Godziszce     141.447,00 

 Oddział Przedszkolny w Szkole Podstawowej  

 im. B. Chrobrego w Rybarzowicach         24.111,00 

 Punkt Przedszkolny w Kalnej         56.257,00 

  RAZEM:        560.965,00 

 

W związku z powyższym przedszkola finansowane są z trzech źródeł: z dotacji przedszkolnej, 

ze środków budżetu gminy i z subwencji oświatowej (dzieci 6-letnie, dzieci z orzeczeniami 

o potrzebie kształcenia specjalnego i od 1 września 2022r. oraz pomoc psychologiczno-

pedagogiczna w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach i w punkcie 

przedszkolnym). 

Szkoły finansowane są z dwóch źródeł: z subwencji oświatowej i ze środków budżetu gminy.  

Dodatkowo w 2023 r. obraz budżetu oświatowego uzupełniły dotacje rządowe na realizację 

zadań zleconych wynikających z ustawy o systemie oświaty i prawa oświatowego, programy 

rządowe i projekty z Europejskiego Funduszu Społecznego:  

 dotacja podręcznikowa w kwocie: 134.967,87 zł 

 środki na wypłatę pomocy materialnej o charakterze socjalnym (stypendia i zasiłki 

szkolne- Polska ) w kwocie: 22.320,00 zł 

 środki na wypłatę pomocy materialnej o charakterze socjalnym (stypendia i zasiłki 

szkolne – Ukraina) w kwocie: 4.258,00 zł 

 środki z Funduszu Pomocy Ukrainie w kwocie: 643.507,57 zł 

 Projekt - Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0 ( PP Buczkowice)  

w kwocie: 3.000,00 zł 

 Projekt Zielona Pracownia (SP Godziszka) w kwocie: 60.000,00 zł  

 Projekt Poznaj Polskę ( SP Rybarzowice , SP Godziszka i SP Kalna ) w kwocie: 

34.341,00 zł 

 Projekt unijny Równaj do najlepszych . Wsparcie SP w Kalnej: 186.477,40 zł 



 Projekt Ukraina realizowany przez Centrum Usług Wspólnych: 24.617,65 zł. 

 

Koszt utrzymania dziecka przedszkolnego w gminie Buczkowice w roku 2023 przedstawia 

poniższa tabela: 

Nazwa placówki Liczba dzieci 

w przedszkolu 

w 2023 

Budżet 

wydatki 

2023 

Wydatki bez 

żywienia, dotacji 

przedszkolnej 

i środków 

z Funduszu 

Pomocy Ukrainie  

Roczny 

koszt 

utrzymania 

dziecka 

Miesięczny 

koszt 

utrzymania 

dziecka 

1. PP „Bajka” z 

Oddziałami 

Integracyjnymi 

Buczkowice 

133 3.205.193,68 2.594.440,65 19.507,07 1.625,58 

2. PP 

Rybarzowice 

58 1.624.807,00 1.411.666,53 24.339,07 2.028,25 

3. PP Godziszka 84 1.311.658,12 1.170.211,12 13.931,08 1.160,92 

4. Punkt 

Przedszkolny 

Kalna 

39 672.136,35 615.879,35 15.791,77 1.315,98 

Razem: 314 6.813.795,15 5.792.197,65 18.446,48 1.537,20 

 

Średni roczny koszt utrzymania dziecka w publicznym przedszkolu w gminie Buczkowice 

wyniósł: 18.446,48 zł, natomiast średni miesięczny koszt utrzymania dziecka w publicznym 

przedszkolu w gminie Buczkowice w roku 2023 to: 1.537,20 zł.  

Dochody uzyskane z tytułu żywienia w przedszkolach to 814.431,10 zł, a z tytułu czesnego to 

141.420,08 zł - łącznie: 955.851,18 zł. 

Wszystkie gminne placówki oświatowe organizują żywienie zbiorowe. 

Koszt żywienia w przedszkolu w całości pokrywają rodzice, wynosi ok. 230,00 zł miesięcznie, 

dziennie średnio 12,00 zł. W gminnych przedszkolach korzysta z 3 posiłków około 90% dzieci. 

Natomiast w szkołach koszt obiadu to średnio 6,00 zł. W szkołach z obiadów korzysta również 

90% uczniów. 

Ze względu na brak kuchni w SP w Kalnej, obiady dla SP i wszystkie posiłki dla Punktu 

Przedszkolnego w Kalnej są przygotowywane w SP Buczkowice. Dochody uzyskane w 2023 r. 

z tytułu żywienia w szkołach to: 683.333,00 zł. 



Subwencja oświatowa w 2023 r. wynosiła: 14.222.834,00 zł - w tym subwencja na 

uczniów niepełnosprawnych 2.202.565,26 zł. 

W 2023 r. Gmina Buczkowice do gminnej oświaty (szkoły i przedszkola) dopłaciła kwotę 

11.395.681,71 zł , w tym do części subwencjonowanej (szkoły) 3.996.078,28 zł. 

Utrzymanie Publicznego Przedszkola „BAJKA” z Oddziałami Integracyjnymi, Publicznego 

Przedszkola w Rybarzowicach, Publicznego Przedszkola w Godziszce, Punktu Przedszkolnego 

w Kalnej, Centrum Usług Wspólnych, stołówek szkolnych i zapewnienie dowozu dzieci 

niepełnosprawnych do szkół i przedszkoli to koszt 7.399.603,43 zł. 

Rozliczenie dopłaty do subwencji oświatowej za 2023 r. w gminie Buczkowice kształtowało 

się następująco: 

Lp. Nazwa 

Dopłata do 

subwencji 

oświatowej (w 

zł) 

Dopłata do 

zadań własnych 

(w zł) 

Razem 

koszt/dopłata 

gminy do 

placówki 

szkolnej (w zł) 

Wydatki 

zrealizowane 

przez 

placówkę w 

roku 2023 

1. SP 

Buczkowice 

 1.316.692,88 660.768,88 1.977.461,76 7.369.764,12 

2. SP 

Rybarzowice 

901.913,32 433.638,39 1.335.551,71 5.675.018,76 

3. SP 

Godziszka  

815.986,26 1.292.097,98  2.108.084,24 5.897.901,74 

4. SP Kalna  961.485,82 294.753,96  1.256.239,78 3.856.072,87 

 Razem:  3.996.078,28 2.681.259,21 6.677.337,49 22.798.757,49 

 

Wydatki poniesione na jednego ucznia szkolnego w 2023 r. (bez oddziałów przedszkolnych, 

przedszkoli i stołówek): 

Lp. Nazwa Wydatki na jednego ucznia (roczne) 

(w zł) 
1. SP Buczkowice (336) 17.495,59 zł 

2. SP Rybarzowice (252) 18.531,91 zł 

3. SP Godziszka  (226) 16.197,02 zł 

4. SP Kalna  (110) 28.944,87 zł 

 

 



Koszt utrzymania jednego ucznia w szkole w 2023 r. (dopłata gminy do jednego ucznia 

szkolnego):  

Lp. Nazwa Koszt utrzymania jednego ucznia (rocznie) 

1. SP Buczkowice (336) 3.918,72 zł 

2. SP Rybarzowice (252) 3.579,02 zł 

3. SP Godziszka  (226) 3.610,55 zł 

4. SP Kalna  (110) 8.740,78 zł 

 

 Podział subwencji na poszczególne jednostki: 

Lp. Nazwa  Wysokość subwencji  

dla szkoły 

/przedszkola 

1. SP Buczkowice  4.692.890,87 zł 

2. SP Rybarzowice  3.854.049,87 zł 

3. SP Godziszka   2.987.664,41 zł 

4. SP Kalna   2.195.729,87 zł 

5. Publiczne Przedszkole 

„BAJKA” z Oddziałami 

Integracyjnymi 

w Buczkowicach 

 

Integracyjnymi 

Buczkowice 

 396.849,06 zł 

 6. Publiczne Przedszkole 

w Rybarzowicach  

 

w  

 95.649,86 zł 

 Razem :   14.222.834,00 zł 

Ogółem wydatki poniesione na oświatę w 2023 roku wyniosły 28.953.907,35 zł. 

Ogólny koszt zadań oświatowych (dopłata gminy) w 2023 r. po odliczeniu otrzymanej subwencji 

oświatowej 14.222.834,00 zł, otrzymanych dotacji 989.056,61 zł, środków z Funduszu Pomocy 

Ukrainie 643.507,57 zł i dochodów własnych 1.702.827,46 zł ukształtował się na poziomie 

11.395.681,71 zł, co stanowi 39,35% wszystkich wydatków poniesionych na realizację zadań 

oświatowych. 

  Nadzór pedagogiczny sprawowany przez Kuratora Oświaty  

W roku szkolnym 2023/24 w gminnych placówkach oświatowych przeprowadzono planowane 

kontrole w zakresie nadzoru pedagogicznego ( SP Buczkowice i SP Kalna ) obszar kontrolowany : 

realizacja zadań związanych z uczniami o specjalnych potrzebach edukacyjnych oraz w SP Kalna 

Obszar kontrolowany : zapewnienie uczniom bezpiecznych i higienicznych warunków nauki, 

wychowania i opieki . 

 

 

  



Wyniki egzaminu ósmoklasisty w roku szkolnym 2023/24  

Wyniki egzaminu ósmoklasisty w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Buczkowice 

na tle m.in. średnich wyników w kraju, województwie i powiecie przedstawia poniższa tabela. 

 

Przygotowały: 

Ewa Marek i Agnieszka Gasek  

 

Egzamin po szkole 

podstawowej 
Język polski Matematyka Język angielski 

2024 % % % 

Kraj 61,00% 52,00% 66,00% 

Województwo śląskie 58,00% 50,00% 67,00% 

Miasto Bielsko-Biała 60,56% 56,27% 73,70% 

Powiat bielski 62,48% 55,31% 70,62% 

Miasto Szczyrk 64,30% 60,60% 61,76% 

Gmina Wilkowice 73,88% 60,41% 79,16% 

Gmina Łodygowice 60,90% 52,14% 69,41% 

Gmina Lipowa 62,51% 50,63% 64,80% 

Gmina Buczkowice 61,07% 59,85% 73,96% 

SP Buczkowice 59,41% 67,06% 74,71% 

SP Godziszka 63,92% 65,54% 81,15% 

SP Kalna 55,40% 65,60% 61,80% 

SP Rybarzowice 60,00% 40,31% 69,92% 


